

CHAPTER IV AGRICULTURAL STATISTICS

This chapter includes data on the most important indicators in the agricultural sector which can be summed up as follows:

- Indices of the agricultural plant and animal production.
- Value of the agricultural production for last five years at current prices and constant prices (Basic Year 2000).
- Lands use.
- Planted areas by kind of crops, bearing trees, their production and yield.
- Data on the ginned cotton and cottonseeds.
- Livestock by kind, production of meat, milk and its derivatives
- Poultry by kind, production of meat and eggs.
- Data on various agricultural machinery and requirements.
- Data on the cooperative sector (Crops and number of cooperatives by type ...etc).
- Data on state farms of animal production.
- Data on requirements of the agricultural production, Forestry production and crops' purchase prices that are marketed by government.
- This chapter includes totals that took the form of time series covering the last five years.

الفصل الرابع الإحصاءات الزراعية

يتضمن هذا الفصل بيانات عن أهم المؤشرات في القطاع الزراعي ويمكن إجمالها بالتالي:

- الأرقام القياسية للإنتاج الزراعي النباتي والحيواني.
- قيمة الإنتاج الزراعي للسنوات الخمس الأخيرة بالأسعار الجارية والأسعار الثابتة (سنة الأساس 2000).
- استعمالات الأراضي.
- المساحات المزروعة بكل محصول من المحاصيل وبكل نوع من أنواع الأشجار المثمرة وإنتاجها وغلتها.
- بيانات عن القطن المحلوج وبذور القطن.
- أعداد الحيوانات الزراعية حسب أنواعها وإنتاجها من اللحم والحليب ومشتقاته.
- أعداد الدواجن حسب أنواعها وإنتاجها من اللحم والبيض.
- بيانات عن الآلات والمستلزمات الزراعية المختلفة.
- بيانات عن القطاع التعاوني (المحاصيل، عدد الجمعيات حسب أنواعها... إلخ).
- بيانات عن مزارع الدولة للإنتاج الحيواني.
- بيانات عن مستلزمات الإنتاج الزراعي ومنتجات الغابات وأسعار شراء المحاصيل التي تسوقها الدولة.
- تتضمن الفصل بيانات إجمالية على شكل سلاسل زمنية للسنوات الخمس الأخيرة.

- Tables on land use are prepared by governorates, agricultural stable zones, and methods of irrigation.
- Crops are classified into groups including cereals, dry legumes, vegetables and industrial crops, while bearing trees are presented as one group.
- Animal production is classified by animal kind.
- Agricultural machinery are classified by type and power.
- Data on agricultural censuses carried out in years: 1970,1981,1994,2004 are presented.

This chapter includes also data related to area, production & yield of wheat, barely and lentil. These data obtained from the annual sample-survey carried out by CBS in cooperation with certain government bodies, which are responsible for developing and marketing these crops. Also, data on main crops are collected from the government bodies that are supervise on growing and marketing these crops.

Cotton data are gathered from the results of cotton sample survey which is being carried out in cooperation with Ministry of Agriculture and Agririan Reform, Cotton Bureau and the General Union of Peasants, in addition to, data that is obtained from the General Establishment of Cotton Ginning and Marketing.

- أعدت جداول استعمالات الأراضي حسب المحافظة، و مناطق الاستقرار الزراعي، وطريقة الري.
- صنفت المحاصيل إلى مجموعات تضم الحبوب والبقول والخضراوات والمحاصيل الصناعية وعرضت الأشجار المثمرة على أساس مجموعة واحدة.
- صنف الإنتاج الحيواني على أساس نوع الحيوان.
- صنفت الآلات الزراعية حسب نوعها وقوتها.
- تم عرض بيانات عن التعدادات الزراعية التي أجريت في الأعوام: 1970،1981،1994،2004.

يتضمن الفصل أيضاً البيانات الخاصة بمساحة وإنتاج وغلة محاصيل القمح والشعير والعدس وذلك من نتائج مسح العينة الذي ينفذه المكتب سنوياً بالتعاون مع بعض الجهات الحكومية المسؤولة عن تنمية وتجارة هذه المحاصيل، كما يتم جمع البيانات عن المحاصيل الرئيسية من الجهات الحكومية التي تشرف على زراعة أو تجارة هذه المحاصيل.

أما البيانات الخاصة بالقطن فتجمع من نتائج مسح عينة القطن الذي ينفذ بالإشتراك مع وزارة الزراعة والإصلاح الزراعي ومكتب القطن والاتحاد العام للفلاحين، بالإضافة إلى البيانات الواردة من المؤسسة العامة لحج وتسويق الأقطان.

DATA SOURSES:

مصادر البيانات:

- Ministry of Agriculture. - وزارة الزراعة.
- General Union of Peasents. - الإتحاد العام للفلاحين.
- Agricultural Cooperative Bank. - المصرف الزراعي التعاوني.
- Cotton Marketing General Organization. - المؤسسة العامة لحلج وتسويق الأقطان.
- General Organization of Tobacco. - المؤسسة العامة للتبغ.
- Surveys that are carried out by CBS. - المسوح الميدانية التي يقوم بها المكتب المركزي للإحصاء.